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اخبار خبر

اطلاعیه پلیس درباره حواشی 
مربوط به »صادق بوقی«

درباره  را  توضیحاتی  پلیس  اطلاع رسانی  مرکز 
حواشی منتشرشده پیرامون فرد معروف به »صادق 

بوقی« در رشت ارائه کرد.
از  اخیر ویدیویی  ایسنا، در روزهای  به گزارش 
رقص پیرمردی معروف به »صادق بوقی« در فضای 
ویدئو،  این  انتشار  از  پس  شد،  منتشر  مجازی 
صفحه اینستاگرام منتسب به این فرد از دسترس 
خارج شده و همین موضوع نیز سبب انتشار برخی 
پلمب  نیز  و  فرد  این  دستگیری  بر  مبنی  خبرها 
چند مغازه در بازار رشت شد. موضوعی که مرکز 

اطلاع رسانی پلیس آن را تکذیب کرده است.
پلیس در  اطلاعیه ای که مرکز اطلاع رسانی  در 
گیلان منتشر کرده، آمده است: »در پی انتشار   
ویدیو فردی به هویت معلوم در شهر رشت و اخبار 
غیرواقعی در خصوص دستگیری ایشان و پلمب 
برخی مغازه ها، با بررسی به عمل آمده مشخص شد 
چنین موضوعی صحت نداشته و صِرفا در چارچوب 
به صورت مختلط  افراد هنجارشکنی که  به  قانون 
اقدام به رفتارهای خارج از عرف در فضای مجازی 
کرده بودند تذکر داده شد.« در ادامه این اطلاعیه 
نیز آمده است:  »همچنین توسط فرمانده انتظامی 
استان بازشدن برخی صفحات فضای مجازی مرتبط 
با موضوع از مقام محترم قضایی درخواست شده 
است.« در پایان این اطلاعیه نیز آمده که »پلیس 
همواره بر اقدامات فرهنگی و اجتماعی متناسب با 
شان و منزلت مردم عزیز و ادب دوست شهر رشت 

تاکید داشته و از آن حمایت می کند.«

جانشین فرمانده فراجا خبر داد
توقیف ۳۰۰۰ خودروی شوتی از 

ابتدای امسال
اخیر  نامه  به  اشاره  با  فراجا  فرمانده  جانشین 
مورد  در  امنیت  شورای عالی  به  رادان  سردار 
خودروهای شوتی از توقیف ۳۰۰۰ خودروی شوتی 

از ابتدای امسال خبر داد.
از  ایسنا، سردار قاسم رضایی پیش  به گزارش 
درباره  خبرنگاران  جمع  در  حضور  با  امروز  ظهر 
اوباش،  و  اراذل  با  برخورد  برای  پلیس  طرح های 
گفت: برخورد با اراذل و واوباش یکی از اولویت های 
اصلی پلیس است که جزو مطالبه های اصلی مردم 
نیز محسوب می شود و لذا با جدیت در دستور کار 

ما قرار دارد و موضوعی نیست که تعطیل شود.
وی با بیان اینکه هیچ حقی برای اراذل و اوباش 
حقی  هیچ  که  افراد  این  گفت:  نیستیم،  قائل 
برای مردم قائل نیستند و آرامش را از آنان سلب 
کرده اند، اجازه ندارند در کوچه و خیابان  ایجاد رعب 
و وحشت کنند و در صورتی که دست به چنین 
در چهارچوب  آنان  با  پلیس  برخورد  بزنند  کاری 
قانون به گونه ای خواهد بود که دیگر جرات تعدی 
به ارامش مردم را نداشته باشند. رضایی با بیان 
اینکه نزاع و درگیری صرفا مربوط به رفتارهای اراذل 
و اوباش نیست، گفت: نزاع ممکن است بین افراد 
مختلف جامعه پیش بیاید و لذا باید ببینیم که نزاع 
بین چه کسانی رخ داده است. وی ادامه داد: در 
حال حاضر اراذل و  اوباش سطح دار نداریم. اراذل 
و اوباش کسانی هستند که ایجاد رعب و وحشت و 
شهر را برای شهروندان ناامن کنند، رفتار این افراد 
خط قرمز پلیس است و باید در صحنه ادب شوند.

و  اراذل  اینکه  بیان  با  فراجا  فرمانده   جانشین 
قرار دارند،  پلیس  اوباش سابقه دار تحت کنترل 
و  کلانتری ها  به  هرازچندگاهی  افراد  این  گفت: 
پاسگاه ها دعوت می شوند و اگر خطایی کنند سریعاً 

با آنها برخورد می شوند.
به  رادان  سردار  اخیر  نامه  به  اشاره  با  رضایی 
شورای عالی امنیت در مورد برخورد با خودروهای 
شوتی نیز گفت: خودروهای شوتی، خودروهایی 
مقررات  و  می کنند  ایجاد  ناهنجاری  که  هستند 
این  نمی کنند؛  رعایت  را  رانندگی  و  راهنمایی 
خودروها جدا از حمل بار قاچاق به نوعی رعب و 
ایمنی کاربران  ایجاد کرده و  وحشت در جاده ها 

ترافیک را به مخاطره می اندارند.
وی گفت: برخورد با خودروهای شوتی نیز اولویت 
پلیس است و هم ماموران پلیس راهور و هم دیگر 

رده های انتظامی با تردد آنها برخورد می کنند.
به گفته رضایی، بیش از سه هفته است که طرح 
ویژه ای در خصوص برخورد با این خودروها اجرا 
شده  و از ابتدای سال تاکنون نیز بیش از ۳۰۰۰ 

خودرو توقیف و نفراتی نیز دستگیر شده اند.

نگرانی آتش نشانی از دشواری تردد 
ماشین آلات امدادی در معابر تهران 

به هنگام بحران
خدمات  و  آتش نشانی  سازمان  مدیرعامل 
ایمنی شهر تهران گفت: همه خیابان های تهران 
امدادی،  مواقع  در  و  شده  پارکینگ  به  تبدیل 
دشوار  امدادی  ماشین آلات  ورود  برای  شرایط 

می شود لازم است.
به گزارش ایسنا، قدرت اله محمدی در شصت 
شهر  شورای  ایمنی  کمیته  جلسه  ششمین  و 
تهران که در شهرداری منطقه ۲۲ برگزار شد، 
کمیته  جلسات  که  خوشحالیم  خیلی  گفت: 
ایمنی و مدیریت بحران به صورت مستمر در 
حال برگزاری است و با جدیت دنبال می شود و 

انشاله به زودی شاهد شهری ایمن باشیم.
در  نواحی  شهرداران  نقش  به  اشاره  با  وی 
حل مشکلات ایمنی پایتخت، گفت: این نقشی 
که برعهده شهرداران مناطق و نواحی قرار دارد، 
بسیار مهم است چرا که این افراد بسیار مسلط 
هستند،  خود  ناحیه  جغرافیایی  محدوده  به 
از مناطق مهم شهر  منطقه ۲۲ تهران هم که 
تهران از نظر سازمان آتش نشانی است، یکی 
به دلیل پذیرش شهروندان طی سال و دیگری 
به دلیل موقعیت جغرافیایی این منطقه که بین 
چند استان و مسیر گردشگری قرار دارد. به این 
دلایل شهرداران نواحی ۶ گانه منطقه ۲۲ تهران 
باید با دقت و پیگیری مستمر مساله ایمنی این 

منطقه را مدنظر قرار دهند.
خدمات  و  آتش نشانی  سازمان  مدیرعامل 
ایمنی شهر تهران گفت: همه خیابان های تهران 
امدادی،  مواقع  در  و  شده  پارکینگ  به  تبدیل 
دشوار  امدادی  ماشین آلات  ورود  برای  شرایط 
می شود لازم است که در این خصوص تدابیری 

اندیشیده شود.
تصادفات،  تعدد  خیز،  حادثه  نقاط  بررسی 
نیازمندی به تاسیس یک ایستگاه آتش نشانی 
دیگر در سطح منطقه ۲۲ برای رسیدن به تعداد 
۱۰ ایستگاه، توجه ویژه به پارک جنگلی چیتگر 
با توجه به وجود  و راه اندازی ایستگاه غواصی 
دریاچه چیتگر در منطقه، موضوعات دیگری بود 

که محمدی به آنها اشاره کرد.
در ادامه این جلسه کامران عبدولی، معاون 
پیشگیری سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی 
شهر تهران نیز گزارشی از وضعیت حریق در 
منطقه و اقدامات آتش نشانی در این زمینه ارائه 
داد. وی در گزارش خود به تعداد ایستگاه های 
و خدمات  حوادث  حریق،  تعداد  آتش نشانی، 
و  کرد  اشاره   ۱۴۰۱ و   ۱۴۰۰ سال های  در  ایمنی 
ساختمان های  وضعیت  بررسی  به  ادامه  در 
ناایمن، بحرانی، پرخطر، میان خطر، وضعیت 
مراکز درمانی، مدارس، ساختمان های پرخطر و 

بازدیدهای آتش نشانی در این منطقه پرداخت.
ارائه توضیحاتی در خصوص شیوه نامه ابلاغی و 
پیگیری اجرای دستورالعمل ایمنی و آتش نشانی 
در کمیته ایمنی نواحی، ساختمان های بحرانی و 
شرح ناایمنی ها در این ساختمان ها و اقدامات 
و  ناایمنی ها  رفع  خصوص  در  گرفته  انجام 
نقاط بی دفاع، نقاط کور با موانع هنگام حضور 
خودروی عملیاتی و طرح پلاک ایمن در منطقه، 
موضوعات دیگری بود که در گزارش آتش نشانی 

مورد بررسی قرار گرفت.
اسماعیل سلیمی، معاون پیشگیری و کاهش 
خطر سازمان پیشگیری و مدیریت بحران شهر 
خصوص  در  توضیحاتی  ارائه  به  نیز   تهران 
سیلابی  پهنه های  و  مخاطرات  فرسوده،  بافت 
و  کن  رودخانه  اطراف  وضعیت  منطقه،   این 
لزوم توجه به مخاطرات احتمالی آن در زمان 
وضعیت  گسل ها،  وضعیت  سیلاب،  وقوع 
قنوات،  این  شناسنامه  تکمیل  لزوم  و  قنوات 
وضعیت زمین لغزش های احتمالی در منطقه، 
وضعیت فروریزش و لزوم تکمیل اطلاعات در 
این خصوص، آمار پراکندگی تلفات انسانی و 
بر مبنای سناریوی گسل  خسارات ساختمانی 
وضعیت  محلی،  هشدار  سامانه های  ری، 
ارزیابی ساختمان های مهم و بلندمرتبه در ۴۶۰ 
ساختمان بلندمرتبه شناسایی شده، گودهای رها 

شده و سند کاهش خطر محلات پرداخت.

پیش بینی  ملی  مرکز  رئیس  ضیائیان«  »صادق 
سازمان  هوای  وضع  مخاطرات  بحران  مدیریت  و 
هواشناسی کشور در گفت وگو با خبرنگار ایلنا در پاسخ 
به این سوال که چرا برخلاف پیش بینی های این سازمان 
در آستانه آغاز پاییز ۱۴۰۲ و حتی در هفته های نخست 
فصل جاری، پاییز امسال شاهد کم بارشی در اغلب نقاط 
ایران بودیم، توضیح داد: در ماه های پایانی تابستان و 
فصلی  پیش بینی های  پاییز ۱۴۰۲،  ابتدایی  هفته های 
هواشناسی از این حکایت داشت که در پاییز امسال 
احتمالا متوسط مقدار بارش در سطح کشور به میزان 
نرُمال یا کمی بیشتر باشد، اما نکته مهم این است که 
اساسا در پیش بینی های هواشناسی با مساله احتمالات 
سر و کار داریم و بعضا ممکن است پیش بینی های اولیه 

با تغییراتی مواجه شود. 
چندروزه  پیش بینی های  درباره  حتی  افزود:  وی 
وضعیت  که  دارد  وجود  احتمال  این  نیز  هواشناسی 
جوی دقیقا مطابق آنچه از روزهای قبل پیش بینی شده 
است، پیش نرود. این اتفاقی است که در تمام نقاط 
بعضا  نیز  پیشرفته  در کشورهای  و  رخ می دهد  دنیا 
شاهد آن هستیم که پیش بینی های چندروزه ای که در 
یک روز خاص اعلام می شود، در روزهای بعد تغییر 
پیش بینی  مراکز  که  است  دلیل  همین  به  می کنند. 
هواشناسی در همه کشورها، در تمام روزهای هفته در 
حال فعالیت هستند و همه روزه پیش بینی های قبلی 
خود را به روزرسانی می کنند تا آنچه به عنوان پیش بینی 
مطرح می شود، به واقعیتی که در آینده رخ خواهد داد، 

نزدیکتر باشد. 
کاهش بیش از ۳۰ درصدی بارندگی های پاییزه ایران 

نسبت به شرایط نرُمال 
نقشه های  بررسی  که  این  بر  تاکید  با  ضیائیان 
بودن  پرباران  احتمال  از  شهریورماه  در  هواشناسی 
پاییز ۱۴۰۲ در اغلب نقاط کشور حکایت داشت، عنوان 
کرد: مهرماه امسال وضعیت بارندگی ها در ایران طبق 
پیش بینی های اولیه مناسب بود؛ به نحوی که در اولین 
ماه پاییز ، متوسط بارندگی ها در سطح کشور نسبت به 
میانگین بلندمدت حدود ۱۲.۳ درصد بیشتر بود. در 
آبان ماه نیز با وجود این که در روزهای ابتدایی شاهد 
دوره کوتاهی از خشکی بودیم، اما بارندگی های مناسب 
در روزهای پایانی این ماه باعث شد که در مجموع دو 
ماه ابتدایی پاییز ۱۴۰۲، میزان بارندگی ها در سطح کشور 
تقریبا با شرایط نرُمال یا همان متوسط بلندمدت برابر 

باشد. 
با  هواشناسی  پیش بینی سازمان  ملی  مرکز  رئیس 
بیان این که کم بارشی شدید آذرماه امسال باعث شد 
که مجموع بارندگی ها در پاییز ۱۴۰۲ نسبت به متوسط 
درازمدت به شکل محسوسی کمتر شود، اظهار داشت: 
در اواخر آبان ماه برای سازمان هواشناسی محرز شد که 
قطعا در آذرماه شاهد کاهش شدید بارش خواهیم بود 
و در همان زمان اعلام کردیم که پیش بینی های قبلی 
مبنی بر نرُمال بودن میزان بارندگی های پاییزه یا حتی 
پربارش بودن بعضی نقاط، صحیح نیست و احتمالا 
سرجمع بارش های سه ماهه پاییز نسبت به میانگین 

بلندمدت کمتر باشد. سازمان هواشناسی تلاش کرد که 
به موقع، تغییری را که در پیش بینی های اولیه رخ داده 
بود، اعلام کند تا دستگاه های مسئول و عموم مردم 
بتوانند براساس پیش بینی های جدید برنامه ریزی کنند. 
وی در همین راستا خاطرنشان کرد: با وجود این که 
در مهر ۱۴۰۲ متوسط میزان بارندگی های کشور بیش از 
۱۲ درصد از میانگین بلندمدت بیشتر بود، ولی کم بارشی 
شدید آذرماه امسال باعث شده است که انتظار داشته 
باشیم تا پایان فصل پاییز، سرجمع بارندگی های پاییزه 
در نقاط مختلف ایران به صورت متوسط بیش از ۳۰ 

درصد از شرایط نرُمال کمتر باشد. 
میزان صحت پیش بینی های فصلی در دنیا بین ۶۰ تا 

۷۰ درصد است 
سازمان  اولیه  پیش بینی های  درباره  ضیائیان 
هواشناسی از میزان بارندگی ها در زمستان ۱۴۰۲ نیز 
پیش بینی  هواشناسی،  نقشه های  براساس  گفت: 
مقدار  که  می دهد  نشان  امسال  زمستان  فصلی 
اغلب نقاط کشور احتمالا در  بارش های زمستانه در 
این که در  با توجه به  نرُمال خواهد بود، ولی  سطح 
پاییز سال جاری دچار کم بارشی شدیم، احتمالا مجموع 
بارندگی های پاییز و زمستان ۱۴۰۲ یعنی از ابتدای مهر 
پایین تر خواهد  بلندمدت  از میانگین  پایان اسفند  تا 
بود؛ به عبارت دیگر، به نظر می رسد که در شش ماهه 
نخست سال آبی ۱۴۰۲ – ۱۴۰۳ مجموعا از نظر میزان 
بارندگی ها شاهد تداوم خشکسالی سه سال گذشته 
باشیم، اگرچه به نظر می رسد شدت خشکسالی امسال 

نسبت به سال های گذشته تا حدودی کمتر باشد. 
این مقام مسئول در سازمان هواشناسی کشور تاکید 
کرد: اساسا میزان صحت پیش بینی های فصلی، چه 
در ایران و چه در سایر کشورهای دنیا، بین ۶۰ تا ۷۰ 
درصد است، این در حالی است که احتمال صحت 
پیش بینی های کوتاه مدت که مربوط به بازه زمانی کمتر 
از ۱۰ روز است، از ۸۰ درصد هم فراتر می رود. این اعداد 
و ارقام در تمام کشورها به همین شکل است و باید 
اذعان داشت که در سراسر جهان، دانش بشر هنوز به 
اندازه ای نرسیده است که بتوانیم پیش بینی های فصلی 

را با دقت بالا تقریب بزنیم. 
کمبود تجهیزات، نقشی در افزایش احتمال خطای 

پیش بینی های فصلی ندارد 
این  سوال  این  به  پاسخ  در  همچنین  ضیائیان 
سازمان  نیاز  مورد  تجهیزات  و  امکانات  کمبود  که 
هواشناسی کشور، چقدر در افزایش احتمال بروز خطا 
در پیش بینی های فصلی تاثیر می گذارد، توضیح داد: 
درست است که کشور ما با کمبود تجهیزات و بخصوص 
مساله  این  اما  است،  مواجه  هواشناسی  رادارهای 
تاثیری در افزایش احتمال بروز خطا در پیش بینی های 
فصلی ندارد، زیرا به صورت کلی هرکدام از تجهیزات 
هواشناسی برای یک نوع پیش بینی مورد استفاده قرار 
می گیرد و کاربرد اصلی رادارها، کمک به افزایش دقت 
پیش بینی های بسیار کوتاه مدت یعنی پیش بینی های 
مربوط به کمتر از ۶ ساعت آینده است و می تواند میزان 
صحت این پیش بینی ها را تا بیش از ۹۵ درصد بهبود 

بدهد. 
رئیس مرکز ملی پیش بینی سازمان هواشناسی ادامه 
داد: حتی اگر امکانات هواشناسی کشور به حدی ارتقا 
یابد که تمام نقاط ایران زیر پوشش راداری قرار گیرد، 
بازهم تنها پیش بینی های مربوط به کمتر از ۶ ساعت 
آتی بهبود خواهد یافت و بیشتر شدن تعداد رادارها، 
کمکی به بهبود وضعیت پیش بینی های فصلی و حتی 
پیش بینی های روزانه نخواهد کرد. البته افزایش دقت 
پیش بینی های زیر ۶ ساعت نیز از اهمیت بسیار بالایی 
ناشی  آسیب های  وقوع  از  پیشگیری  در  بخصوص 
اگر  به نحوی که  برخوردار است،  از مخاطرات جوی 
چند ساعت قبل از بروز حوادثی نظیر سیلاب بتوانیم 
هشدارهای لازم را ارائه دهیم، قطعا فرصت مناسبی 
برای کاهش خسارات احتمالی ناشی از این گونه حوادث 

خواهیم داشت. 
ایران  که  این  وجود  با  کرد:  اظهار  ادامه  در  وی 
قطعا دچار کمبود رادارهای هواشناسی است و حتما 
بازه های  به  مربوط  دقیق تر  پیش بینی های  ارائه  برای 
سریع  هشدارهای  ارائه  و  بسیارکوتاه مدت  زمانی 
لازم، باید رادارهای بیشتری تهیه شود، ولی سازمان 
هواشناسی کشور دچار کمبود امکانات مورد نیاز برای 
جمله  از  بلندمدت  و  میان مدت  پیش بینی های  ارائه 
پیش بینی های فصلی نیست و تقریبا همان امکاناتی 
این گونه  انجام  برای  جهان  کشورهای  سایر  در  که 
مورد  نیز  ایران  در  می شود،  استفاده  پیش بینی ها 

استفاده قرار می گیرد. 

رئیس قوه قضائیه با اشاره به پرونده فساد اخیر )پرونده چای دبش( 
گفت: تاکید ما آن است که در این مسیر بر اساس قانون عمل خواهد 
شد و بدیهی است که درگیر فضاسازی ها و فشارهای بیرونی نخواهیم 

شد تا حق کسی ضایع نشود.
به گزارش ایسنا، حجت الاسلام محسنی اژه ای، امروز دوشنبه )۲۰ 
آذر( طی سخنانی در نشست شورای عالی قوه قضائیه، ضمن تسلیت 
ایام شهادت حضرت صدیقه طاهره سلام الله علیها، به اقدام جنایتکارانه 
ادامه  از  جلوگیری  بر  ناظر  پیشنهادی  قطعنامه  وتوی  در  آمریکا 
کودک کشی ها و نسل کشی  که صهیونیست ها در غزه مرتکب می شوند 
اشاره کرد و گفت: امروز دیگر برای همه جهانیان به وضوح روشن و 
مبرهن شده که آمریکا در جنایات سبعانه و ددمنشانه صهیونیست ها 

در فلسطین مشارکت و نقش آفرینی دارد.
رئیس قوه قضائیه در ادامه با گرامیداشت سالگرد شهادت آیت الله 
دستغیب، گفت: آیت الله دستغیب عالمی وارسته و متقی و به تمام 
معنا مردمی بودند که آثار ارزنده ای را نیز از خود بر جای گذاشتند، به 
گونه ای که آثار ایشان در سراسر ایران شناخته شده بود و آحاد مردم 
از اقشار گوناگون طالب و مشتاق مطالعه این آثار بودند و پدر من نیز 
که یک کشاورز روستایی بود به مطالعه آنها اهتمام داشت و من را نیز 
ترغیب به این امر می کرد؛ علی ایحال منافقین تروریست و کوردل که در 
ابتدای انقلاب و مصادف با جنگ تحمیلی، هزاران نفر از مردم انقلابی 
و بی گناه ما را به شهادت رساندند، در قبال این عالم پرهیزکار و دلسوز 
برای مردم نیز، جنایت پیشه کردند و او را به شهادت رساندند؛ همین 
منافقین که در زمان جنگ تحمیلی در کنار صدام متجاوز قرار گرفتند 
و به مردم خود خیانت کردند، اکنون تحت الحمایه دولّ مستکبر غربی 

می باشند و همچنان مشغول خیانت و جنایت هستند.
محسنی اژه ای با اشاره به اقدام دادگستری تهران برای محاکمه ۱۰۴ 
تن از اعضای سازمان مجاهدین خلق )منافقین( در دادگاه کیفری یک 
تهران، اظهار داشت: تاکید داریم که پرونده این مجموعه هر چه زودتر 
و قوی تر به نتیجه ای روشن برسد تا کسی فراموش نکند که عناصر 

این مجموعه چه جنایات و جرائم سنگینی را مرتکب شدند؛ البته حتماً 
نمی شود در یک دادگاه همه جنایات ارتکابی توسط آنها را بازگو کرد اما 
باید مردم ما و تمامی دنیا بفهمند که آنها چه جنایتکارانی هستند و چه 

جرائم سنگینی را مرتکب شده اند.  
رئیس قوه قضائیه در ادامه نشست امروز با تاکید بر اهتمام هر سه 
قوه در امر مبارزه ی مجدانه و بدون اغماض با فساد و مفسدین گفت: 
نظام اسلامی ما در همه ازمنه از جمله در مقطع فعلی مصمم به مبارزه 
با فساد بوده است و این جز افتخارات نظام ماست؛ امروز هر سه قوه در 
مبارزه با فساد به هیچ وجه کوتاه نمی آیند و بیش از گذشته و مصمم تر 
کار  گذاشته ایم؛ همچنین  قدم  فساد  با  مبارزه  مسیر  در  گذشته  از 
عالمانه ای که در بحث مبارزه با فساد، صورت گرفته است شناسایی و 
آسیب شناسی بسترها و فرآیندهای فسادزا و اصلاح و انسداد روزنه هایی 

است که سبب سوء استفاده عناصر غافل و مفسد می شود.   
محسنی اژه ای بیان داشت: امروز شاهدیم که مقامات و مسئولان هر 
سه قوه ، از گزارشات ناظر بر وقوع تخلف و فساد نمی گذرند و در قبال 
تمامی گزارشات دستگاه های نظارتی و گزارش های مردمی نهایت اعتنا 
و اهتمام را دارند و نسبت به آنها حساسیت ویژه ای به خرج می دهند؛ 
امروز شاهدیم وقتی سازمان بازرسی، گزارشی ناظر بر وجود اشکالات و 
نواقص در بخش یا دستگاهی را به مقامات دولتی از جمله رئیس جمهور 
و معاون اول وی ارائه می دهد، فوراً دستورات مقتضی برای پیگیری 
از جانب آنها صادر می گردد و حتی به پیشنهادات اصلاحی سازمان 
بازرسی نیز در امر جلوگیری از وقوع تخلف و فساد، از ناحیه مقامات 
دولتی اعتنا می شود؛ البته نمی گوییم به همه این پیشنهادات جامه عمل 
پوشانده می شود، ممکن است موانعی در مسیر وجود داشته باشد، اما 
تاکید آن است که به این پیشنهادات و گزارشات اعتنای جدی می شود؛ 
به طور کلی، در هیچ دوره ای به اندازه مقطع فعلی، نسبت به موارد 
ارجاعی از ناحیه دستگاه های نظارتی به دولت، حساسیت به خرج داده 
نمی شد. رئیس قوه قضائیه با اشاره به دقت نظر و حساسیتی که در 
خودِ مجموعه قوه قضائیه نسبت به ارجاع گزارشاتِ بخش های نظارتی و 

حفاظتی وجود دارد، گفت: در خودِ مجموعه قوه قضائیه و بین تمامی 
مقامات و مسئولان قضایی نیز حساسیت فوق العاده ای در قبال پیگیری 
گزارشات دستگاه های نظارتی و حفاظتی وجود دارد؛ خودِ من تمامی 
گزارشات مرکز حفاظت و اطلاعات قوه قضائیه را به دقت مطالعه کرده 
و در قبال آنها دستورات مقتضی را صادر می کنم و تاکید دارم که همه 
مقامات و مسئولان دستگاه قضا نسبت به این امر اهتمام و جدیت 
دارند. محسنی اژه ای تصریح کرد: بنابراین و با عنایت به حساسیت و 
اهتمامی که در هر سه قوه نسبت به پیگیری گزارشات و مقولات مرتبط 
با مفاسد وجود دارد، کسانی فکر نکنند که احیاناً می توانند از پرونده ای 

که ایجاد شده بهره برداری سیاسی و مغرضانه کنند.
رئیس قوه قضائیه با اشاره به پرونده ای که اخیراً در افکار عمومی با 
عنوان وقوع تخلف و فساد مطرح شده است )پرونده فسادت در واردات 
چای(، گفت: پرونده مزبور وقتی به قوه قضائیه واصل شد، با جدیت 
و اهتمام مورد رسیدگی قرار گرفت و رسیدگی ها درخصوص آن کماکان 
ادامه دارد و من حضوراً و مؤکداً به دادستان و بازپرس مربوطه نیز 
دستور دادم که نهایت جدیت و اهتمام را در رسیدگی به این پرونده 
داشته باشند و آنها نیز حقیقتاً اقدامات زیادی انجام دادند و در موارد 
عدیده ای استعلاماتی را به عمل آوردند و همه جوانب قضیه را مورد 
بررسی و واکاوی قرار دادند و رسیدگی ها و پیگیری های آنها همچنان 
ادامه دارد؛ پس از این رسیدگی ها، بر اساس ضوابط برخورد کرده و 
حکم صادر خواهیم کرد. تاکید ما آن است که در این مسیر بر اساس 
قانون عمل خواهد شد و بدیهی است که درگیر فضاسازی ها و فشارهای 

بیرونی نخواهیم شد تا حق کسی ضایع نشود.
محسنی اژه ای تاکید کرد: همه قوا مصمم هستیم، دست به دست 
هم تا آنجا که می توانیم از وقوع فساد جلوگیری به عمل آوریم؛ البته 
ادعا نکردیم که هیچ وقت فسادی به وقوع نمی پیوندد، اما این ادعا را 
داریم که مجدانه تمام سعی و تلاش خود را به کار خواهیم بست تا 
بسترهای فسادزا را مسدود و اصلاح کنیم و اگر فسادی رخ داد بدون 

اغماض و منطبق با ضوابط با آن برخورد کنیم.

چرا برخلاف پیش بینی اولیه هواشناسی، پاییز امسال کم بارش شد؟

نقش  آلودگی هوا در کاهش بارندگی
رئیس مرکز ملی پیش بینی سازمان هواشناسی کشور ضمن تشریح نقش  آلودگی هوا در کاهش احتمال وقوع بارندگی در کلانشهرها، درباره علت کم بارشی 

در اغلب نقاط کشور در پاییز ۱۴۰۲ برخلاف پیش بینی های اولیه این سازمان درباره بارندگی های پاییزه امسال توضیح داد.

پیگیری  و رسیدگی به فساد اخیر همچنان ادامه دارد

نمی توان 
کم بارشی آذرماه 
امسال در تهران 
و سایر شهرهای 

بزرگ را به 
آلودگی هوا ربط 

داد، بلکه باید 
توجه داشت 

که اساسا تعداد 
سامانه های 

بارشی بارشی 
واردشده به ایران 

در ماه جاری 
بسیار اندک بود

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان تهران از مقابله جدی با پسماندسوزی 
در سطح پایتخت خبر داد.

به گزارش مهر، علیرضا مزینانی مدیرکل حفاظت محیط زیست استان تهران 
با اشاره به اینکه نخستین دستور کار نشست کارگروه مقابله با آلودگی هوا، 
مشکلات مربوط به اراضی مجتمع پردازش و دفع پسماندهای عمرانی- ساختمانی 
آبعلی بود، گفت: با توجه به توضیحات ارائه شده توسط اداره کل منابع طبیعی 
و آبخیزداری استان و سازمان مدیریت پسماند شهرداری تهران در این خصوص، 
مقرر شد کمیته ای از نمایندگان دفتر فنی، امور عمرانی، حمل و نقل و ترافیک 
استانداری، ادارات کل منابع طبیعی و آبخیزداری و حفاظت محیط زیست 
استان و سازمان مدیریت پسماند شهرداری تهران تشکیل و ظرف مدت یک 
ماه نسبت به بازدید از مجتمع فوق اقدام کرده و نتیجه در جلسه هم فکری بین 
دستگاه های مذکور، بررسی و گزارش نهایی برای تصمیم گیری در جلسه آتی 

کارگروه مدیریت پسماند استان، مطرح و بررسی شود.
وی در خصوص مالکیت اراضی آرادکوه و بررسی تعارض اراضی سایت های مره 
و خرمن تپه و مکانیابی جدید مرکزدفع پسماندهای عادی که دومین دستور کار 
این جلسه بود، افزود: بر اساس تصمیمات کارگروه مقرر شد سازمان مدیریت 
پسماند شهرداری تهران، حداکثر ظرف مدت ۱۵ روز نسبت به ارائه درخواست 
واگذاری اراضی محل دفع جدید پسماندهای عادی شهر تهران مطابق با مطالعات 
مکان یابی پیوست طرح جامع مدیریت پسماند اقدام و پس از دریافت پاسخ 
اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان، حداکثر ظرف مدت ۱۵ روز بعدی، 
موضوع را به انضمام مستندات مورد نیاز به دبیرخانه کمیسیون استانی ماده ۶۹ 

مستقر در اداره کل امور اقتصادی و دارایی استان ارائه کند.
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان تهران عدم تعیین تکلیف اراضی مراکز 
فیروزکوه در کمیسیون  و  اخترآباد، گندک  دفن پسماندهای عادی رودشور، 
این نشست عنوان کرد  از دیگر موضوعات مطرح شده در  را  مستند سازی 
پسماند  مدیریت  شرکت  شد  مقرر  موضوع  بندی  جمع  از  پس  افزود:  و 
شهرستان های دماوند و پردیس با توجه به صدور مجوز محیط زیستی مشروط 
برای مرکز دفع پسماندهای گندک، درخواست واگذاری اراضی مورد نظر را به 
انضمام مستندات مورد نیاز به دبیرخانه کمیسیون استانی ماده ۶۹ مستقر در 
اداره کل امور اقتصادی و دارایی استان حداکثر ظرف مدت یک هفته، ارائه کند.
دبیر کارگروه مدیریت پسماند استان تهران در خصوص مرکز دفن پسماندهای 
رودشور نیز با اشاره به اینکه سند اراضی این مرکز در اختیار اداره کل منابع 
طبیعی و آبخیزداری استان مرکزی قرار دارد و این اراضی در حوزه تقسیمات 
پسماند  مدیریت  سازمان  گفت:  است،  شده  واقع  تهران  استان  کشوری 
شهرداری های شهرستان های رباط کریم و بهارستان باید حداکثر ظرف مدت یک 
هفته مختصات جغرافیایی اراضی مورد نظر را از ادارات کل منابع طبیعی و 
آبخیزداری استان مرکزی و تهران اخذ و به اداره کل حفاظت محیط زیست 
استان تهران برای بررسی و اعلام نظر در خصوص مطالعات ارزیابی اثرات زیست 

محیطی مرکز فوق ارائه کنند.
وی با بیان اینکه بر اساس تصمیمات کارگروه اداره کل حفاظت محیط زیست 
استان نیز مکلف است حداکثر ظرف مدت یک هفته، به این درخواست رسیدگی 
کند، افزود: سازمان مدیریت پسماند شهرداری های شهرستان های رباط کریم و 

بهارستان نیز مکلف هستند رونوشت اظهار نظر اداره کل حفاظت محیط زیست 
استان را به انضمام مستندات مورد نیاز به دبیرخانه کمیسیون استانی ماده ۶۹ 

مستقر در اداره کل امور اقتصادی و دارایی استان، ارائه دهند.
شهر  پسماندهای  دفن  مرکز  و  اخترآباد  اراضی  واگذاری  موضوع  مزینانی 
فیروزکوه را از دیگر موضوعات مورد بحث در این کارگروه عنوان کرد و اظهار 
داشت: مقرر شد سازمان مدیریت پسماند شهرداری های ملارد و صفادشت 
و شهرستان فیروزکوه حداکثر ظرف مدت یک هفته نسبت به ارائه درخواست 
واگذاری اراضی اخترآباد و مرکز دفن پسماندهای شهر فیروزکوه به اداره کل منابع 
طبیعی و آبخیزداری استان، اقدام و مختصات اراضی مورد نظر را اخذ و به اداره 
کل حفاظت محیط زیست استان تهران برای بررسی و اعلام نظر در خصوص 

مطالعات ارزیابی اثرات زیست محیطی مرکز فوق ارائه کنند.
دبیر کارگروه مدیریت پسماند استان تهران تصریح کرد: همچنین بر اساس 
اداره کل حفاظت محیط زیست استان مکلف است  تصمیمات گرفته شده 
حداکثر ظرف مدت یک هفته، به درخواست رسیدگی کرده و سازمان مدیریت 
پسماند شهرداری های ملارد و صفادشت و فیروزکوه نیز مکلف شدند رونوشت 
اظهار نظر اداره کل حفاظت محیط زیست استان را به انضمام مستندات مورد 
نیاز به دبیرخانه کمیسیون استانی ماده ۶۹ مستقر در اداره کل امور اقتصادی و 

دارایی استان، ارائه کنند.
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان تهران ادامه داد: مقرر شد اداره کل 
امور اقتصادی و دارایی استان به عنوان دبیر کمیسیون استانی ماده ۶۹، پس 
از وصول درخواست های واگذاری اراضی مراکز دفن پسماندهای گندک دماوند، 

رود شور، اخترآباد و فیروزکوه، حداکثر ظرف مهلت یک هفته نسبت به بررسی 
و تشکیل جلسه اقدام کند.

دبیر کارگروه مدیریت پسماند استان تهران موضوع پسماندسوزی را از دیگر 
موضوعات مورد بحث در این نشست کارگروه عنوان کرد و گفت: با توجه به 
افزایش پسماند سوزی در استان به ویژه در نواحی جنوب و جنوب غرب استان 
و تشدید این موضوع در حوزه بخشداری ها، مقرر شد استانداری با بخشداران 

استان برای مقابله با پسماند سوزی ها پیگیری های لازم را به انجام برساند.

مقابله جدی با پسماندسوزی در سطح استان تهران

رئیس قوه قضائیه:


